
  1 (24) 
 20 november 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Arbets- och företagsnämnden 
  
 
 
 
 
Plats och tid Nacka stadshus kl.18.00 – 19.32 

 BESLUTANDE 
Filip Wiljander (M), ordf. 
Gunnel Nyman Gräff (S), 2:e vice 
Lars Flink (M) 
Maria Rothzén (C) 
Mats Granath (L) 
Andreas Andersson (S) 
YuSie Rundkvist Chou (NL) 
Christian Listérus (M) 
Eva Öhbom Ekdahl (M)  
Jenny Teixeira de Matos (KD) 

ERSÄTTARE 
Anna Lööv (C) 
Karin Bünger (L)  
Hadia Mian (S) 
Anita Johansson (S) 
Roger Bydler (MP) 
 

  
Endast beslutande ledamöter deltog i behandlingen och beslut av § 98  

 

Övriga deltagare Frida Plym Forshell, Pia Stark, Maria Palme, Kirsti Kanttikoski, Jen 
Holmberg, Karin Axzell Nymark, Engin Ceylan, Ghita Flinkman  

 

Utses att justera Gunnel Nyman Gräff  
Justeringsdatum 20 november 2019 

28 november 2019 
Paragrafer §§ 93, 98 
Paragrafer §§ 86 – 92, 94 – 97  

   
Underskrifter Sekreterare  

  Maria Baeva 

 Ordförande  

  Filip Wiljander 

 Justerande  

  Gunnel Nyman Gräff 

 
  



 
2 (24) 

 20 november 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Arbets- och företagsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Arbets- och företagsnämndens protokoll är justerat avseende §93 och §98 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 20 november 2019 
Anslaget sätts upp 21 november 2019  
Anslaget tas ned 13 december 2019 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Nämndsekreterare Maria Baeva  

Utdragsbestyrkande 
 
BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Arbets- och företagsnämndens protokoll är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 20 november 2019 
Anslaget sätts upp 29 november 2019  
Anslaget tas ned 23 december 2019 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Nämndsekreterare Maria Baeva  

Utdragsbestyrkande 
  



 
3 (24) 

 20 november 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Arbets- och företagsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Innehållsförteckning 

§ 86 AFN 2019/12 .............................................................................................. 5 

Statusrapport nyanlända ............................................................................................................ 5 

§ 87 AFN 2019/148 ............................................................................................ 7 

Implementering av barnkonventionen ................................................................................... 7 

§ 88 AFN 2019/23 .............................................................................................. 9 

Månadsbokslut för arbets- och företagsnämnden oktober 2019 .................................... 9 

§ 89 AFN 2019/150 .......................................................................................... 11 

Arbets- och företagsnämndens arbete med kommunikation och dialog ..................... 11 

§ 90 AFN 2019/98 ............................................................................................ 12 

Konsumentrådgivningen – konsekvensanalys för en eventuell avveckling .................. 12 

§ 91 AFN 2019/151 .......................................................................................... 16 

Utnämnande av tillförordnad skolchef ................................................................................. 16 

§ 92 AFN 2019/63 ............................................................................................ 17 

Reviderad delegationsordning för arbets- och företagsnämnden ................................. 17 

§ 93 AFN 2019/142 .......................................................................................... 19 

Revidering av nämndernas reglementen för utökad samordning och upphandling 
av IT-tjänster/system ................................................................................................................ 19 

§ 94 AFN 2019/152 .......................................................................................... 20 

Utfärdande av varning till Kunskapsbolaget Integra AB ................................................... 20 

§ 95 AFN 2019/153 .......................................................................................... 21 

Utfärdande av varning till MediaGymnasiet Nacka Strand AB ....................................... 21 

§ 96 ................................................................................................................... 22 

Delegationsbeslut och anmälningar ...................................................................................... 22 

§ 97 ................................................................................................................... 23 



 
4 (24) 

 20 november 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Arbets- och företagsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Övriga frågor.............................................................................................................................. 23 

§ 98 AFN 2019/159 .......................................................................................... 24 

Yttrande till Attunda tingsrätt i mål nr T 5401-19 ........................................................... 24 
 
- - - - - 
  



 
5 (24) 

 20 november 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Arbets- och företagsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 86 AFN 2019/12 

Statusrapport nyanlända  

Beslut 
Arbets- och företagsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Nacka kommun har under januari-oktober tagit emot 154 nyanlända, varav 85 barn, på 
anvisning från Migrationsverket. Hundratio hushåll om 366 personer som togs emot under 
januari-oktober 2017 har flyttat ut eller sagts upp från sin genomgångsbostad. Av dessa 
personer har 341 hittat egen bostad. 

Handlingar i ärendet 
Etableringsenhetens tjänsteskrivelse den 5 november 2019  

Beslutsgång 
Arbets- och företagsnämnden noterade informationen till protokollet. 

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff för Socialdemokraterna och YuSie Rundqvist Chou för Nackalistan 
lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Oppositionen kan fortsatt konstatera att det är få som hittar ny bostad i Nacka efter de 
två åren. Det är ett misslyckande och framför allt ett resursslöseri, när kommunen bidragit 
till deras integration. Självklart är det framför allt beklagligt för de enskilda individer som 
hittat en vardag i Nacka med vänner, skola och kanske jobb, men även för Nackasamhället 
i stort där de lokala företagen rapporterar allt större problem med kompetensförsörjning. 
Särskilt bekymrar vi oss för de barnfamiljer som måste flytta och det rimmar illa med att 
barnkonventionen nu blir lag.” 
 
Roger Bydler (MP) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”I statusrapporten, under rubriken ”Konsekvenser för barn”, anges att det finns en ökad 
risk för att barnfamiljer kan behöva byta genomgångsbostad inom de två etableringsåren på 
grund av att kommunens bostadsbestånd ses över och anpassas till det minskade behovet. 
Enligt vad som sas på mötet kommer sådana byten att göras endast då starka skäl finns för 
att en bostad behöver avyttras. Om ändå en familj med barn måste flytta inom 
etableringsperioden, är det viktigt att undvika att barnen därmed måste byta miljö t.ex. vad 
gäller skola eller förskola. Som det också står i tjänsteskrivelsen gäller Barnkonventionen 
som lag från 1 januari 2020, vilket kräver extra hänsyn till barnen. 
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Förslagsvis kompletteras tabellen, där antalet mottagna nyanlända tas upp, med en kolumn 
”Antal hushåll”, vilket bl.a. ger en upplysning om antalet bostäder som är aktuella.” 
 
- - - - - 
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§ 87 AFN 2019/148 

Implementering av barnkonventionen 

Beslut 
Arbets- och företagsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Barnkonventionen blir svensk lag den 1 januari 2020. Arbets- och företagsnämndens 
verksamheter förbereder implementeringen av lagen bland annat genom utbildning i 
barnkonventionen, workshops för att utveckla arbetet med barnrättsfrågor, en gemensam 
arbetsgrupp och genom att ta fram mallar och checklistor för barnkonsekvensanalyser.  

Handlingar i ärendet 
Etableringsenhetens tjänsteskrivelse den 7 november 2019  
Bilaga 1. SKLs implementeringsnycklar för barnrättsarbete i kommuner  

Beslutsgång 
Arbets- och företagsnämnden noterade informationen till protokollet. 

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff för Socialdemokraterna och YuSie Rundqvist Chou för Nackalistan 
lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Det är en bra och innehållsrik tjänsteskrivelse med det arbete som behöver göras inom 
nämndens ansvarsområde när barnkonventionen nu blir lag. Vi saknar dock, under 
avsnittet organisation, ett avsnitt kring hur arbetet med familjer och bostad kan bli bättre, 
där framför allt möjligheten för barnfamiljer att kunna bo kvar i Nacka om de vill, kan bli 
bättre.” 
 
Roger Bydler (MP) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”FN:s konvention om barnets rättigheter, Barnkonventionen, antogs av FN:s 
generalförsamling 20 november 1989. Sverige ratificerade Barnkonventionen 1990 och nu 
blir den äntligen lag 1 januari 2020. I beslutet ingår även att andra lagar, som är aktuella, 
ändras och anpassas till konventionens bestämmelser. 
Vi välkomnar de utbildnings- och informationsinsatser som planeras inom kommunen. I 
och med att konventionen nu blir en lag läggs ett större ansvar på myndigheter och andra 
beslutsfattare att tillämpa rättigheterna i konventionen så att de får större genomslag vid 
bedömningar, ärenden och beslut som rör barn. Det är då förstås viktigt att även vi 
politiker känner till innehållet i konventionen och hur den ska tillämpas. 
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Inom AFN är naturligtvis de nyanländas barn viktiga att beakta i det här sammanhanget. 
Förutom att de hamnar i en helt ny miljö då de kommer till Nacka, har de ofta tvingats 
flytta mellan olika orter i Sverige innan de kom hit. Med den policy som Nacka tillämpar 
ska familjerna efter de två etableringsåren själva skaffa sig bostad. Något som är ytterst 
svårt i Nacka. Hittills i år har nästa 80 procent av dem som togs emot januari-oktober 2017 
lämnat Nacka. Detta trots att vi vet att de flesta skulle vilja stanna i vår kommun. Hur 
påverkas barnen av att tvingas flytta? Och vad kommer det faktum att Barnkonventionen 
nu är en lag att få för konsekvenser för bedömningarna av barnens bästa, kopplat till 
dagens policy att nyanlända ska ordna sin bosättning själva efter de två etableringsåren och 
därmed nästan alltid tvingas flytta?” 
 
- - - - - 
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§ 88 AFN 2019/23 

Månadsbokslut för arbets- och företagsnämnden oktober 
2019 

Beslut 
Arbets- och företagsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Det ekonomiska utfallet för arbets- och företagsnämnden 2019 uppgår till minus 183,8 
miljoner kronor, vilket är en positiv budgetavvikelse på cirka 23 miljoner kronor. 
Avvikelsen avser flera verksamheter. Cirka 16,5 miljoner kronor av avvikelsen avser 
arbetsmarknadsinsatser check och arbetsmarknadsinsatser övrigt. Även verksamheten 
nyanlända flyktingar visar stor positiv budgetavvikelse. Verksamheten ensamkommande 
barn och unga visar fortfarande positiv budgetavvikelse, men närmar sig budget på grund 
av minskade intäkter från Migrationsverket. Förklaringsposter finns redovisade i bifogad 
rapport. 
 
I den bifogade rapporten presenteras detaljerad information om utfall, statistik, analys, och 
prognos per verksamhetsområde. 

Handlingar i ärendet 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 8 november 2019  
Bilaga 1. Oktoberbokslut 2019 för arbets- och företagsnämnden. 

Beslutsgång 
Arbets- och företagsnämnden noterade informationen till protokollet.  

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson för Socialdemokraterna och YuSie Rundkvist Chou för Nackalistan lät 
anteckna följande till protokollet. 
 
”Nämndens ekonomi är fortsatt god på kort sikt. Men de tidigare konstaterade riskerna 
ligger kvar. Det är fortfarande många nyanlända som etablerar sig i Nacka, men flyttar till 
andra kommuner under etableringens slutfas istället för att arbeta och bidra tillbaka till 
kommunen som lagt resurser på deras etablering under 2 års tid. Vi vill möjliggöra för fler 
nyanlända att stanna och att de ges en ärlig chans att etablera sig i kommunen - både för att 
det är det ekonomiskt rationella, men också för att barn och ungdomar inte ska behövas 
slitas ur skola och andra sammanhang de kommit in i, eller att vuxna ska behöva flytta till 
en helt annan del av landet med osäkerhet på arbetsmarknaden som följd. 
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Punkten 1.8 Myndighetsorganisation har kontinuerligt under året visat på underskott 
gentemot budget. Detta med hänvisning till att nämnden betalar platshyra baserat på antalet 
anställda februari 2018, över 1,5 år tillbaka i tiden, då de anställda var betydligt fler. Vi har 
inget emot interna kostnadsfördelningssystem, men detta stelbenta system riskerar leda till 
oönskade konsekvenser. När årets resultat ska hämtas hem och en neddragning av antalet 
anställda krävs för att överleva potentiella nedskärningar riskerar detta system leda till högre 
neddragningar än vad som annars skulle vara fallet, trots att detta inte överlag påverkar 
kommunens resultat. Vi vill se ett mindre trögrörligt system som uppdaterar dessa siffror 
oftare än en gång per år, annars riskerar kommunens interna ”leka affär”-system att drabba 
vissa nämnder hårt vid neddragningar utan att kommunens budgetbalans gynnas av det 
alls.” 
 
Filip Wiljander (M), Maria Rothzén (C), Mats Granath (L) och Jenny Teixeira de Matos 
(KD) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Nackaborna ska få maximalt värde för sina skattepengar. De partier som inte förmår 
prioritera och styra efter resultat, kommer vara tvungna att prioritera ned välfärdens kärna. 
Därför är det positivt att det åtgärdspaket som nämnden under tidigare verksamhetsår har 
sjösatt har gett goda resultat. Det ger en stark grund för nämndens arbete i att ytterligare 
höja kvaliteten inom bl.a. arbetsmarknadsinsatser, ett prioriterat område för Alliansen.” 
 
 
- - - - - 
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§ 89 AFN 2019/150 

Arbets- och företagsnämndens arbete med 
kommunikation och dialog 

Beslut 
Arbets- och företagsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Inför 2019 förtydligades samtliga nämnders ansvar för kommunikation och dialog med 
medborgare genom en ändring i reglementet. I ansvaret ingår att säkerställa en god 
kommunikation och dialog med dem som verksamheten riktar sig till och att tillse att de får 
en allsidig information om verksamheten. 
 
I ärendet presenteras hur arbets- och företagsnämnden uppfyller detta ansvar. 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 november 2019 

Beslutsgång 
Arbets- och företagsnämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 
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§ 90 AFN 2019/98 

Konsumentrådgivningen – konsekvensanalys för en 
eventuell avveckling 
Politikerinitiativ den 28 augusti 2019 från Alliansen (M, KD, L, C) 

Beslut 
Arbets- och företagsnämnden beslutar att avveckla verksamheten konsumentrådgivning.  

Ärendet 
Arbets- och företagsnämnden gav vid sitt sammanträde den 28 augusti 2019 
arbetsmarknadsdirektören i uppdrag att utreda de juridiska, ekonomiska och praktiska 
förutsättningarna för att avveckla kommunens konsumentrådgivning samt att ta fram en 
tidsplan för när konsumentrådgivningen kan avvecklas. 
 
Utredningen visar att den för kommunen frivilliga konsumentrådgivningen i dagsläget 
bedrivs tillsammans med, och som en förebyggande och kompletterande del av, den 
lagreglerade budget- och skuldrådgivningen. Utredningen lyfter fram att en eventuell 
avveckling av kommunens konsumentrådgivning riskerar att drabba vissa 
konsumentgrupper då enskilda personer förlorar möjligheten att få individualiserad, 
kvalificerad rådgivning och hjälp. Utredningen visar inte på att några juridiska eller 
praktiska hinder föreligger emot en eventuell avveckling av konsumentrådgivningen. En 
eventuell avveckling anses vara möjlig att genomföra i samband med årsskiftet 2019/2020, 
och motsvarar en minskad årlig kostnad med cirka 790 000 kronor. 

Handlingar i ärendet 
Etableringsenhetens tjänsteskrivelse den 7 november 2019 
Bilaga 1. Politikerinitiativ angående konsumentrådgivningen AFN 2019-08-28 
Bilaga 2. Läget i landet – KVL 2019. En lägesbeskrivning av kommunernas 
konsumentvägledning, Konsumentverket, KO 2019:4. 
Bilaga 3. Läget i landet – KVL 2019. Översikt, Konsumentverket, KO 2019:4. 
Bilaga 4. Statskontoret utredning: 2019:7 Det oberoende konsumentstödet 

Yrkanden 
Ordförande Filip Wiljander (M) yrkade att arbets- och företagsnämnden beslutar att 
avveckla verksamheten konsumentrådgivning. 
 
Gunnel Nyman yrkade bifall till enhetens förslag och avslag på Filip Wiljanders (M) 
yrkande.  
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Beslutsgång 
Ordförande Filip Wiljander (M) ställde Gunnel Nyman Gräff (S) bifallsyrkande mot sitt 
yrkande och fann att nämnden hade beslutat i enlighet med hans yrkande.  
 
Votering begärdes och genomfördes.  
 
För Filip Wiljanders (M) yrkande röstade Lars Flink (M), Maria Rothzén (C), Mats Granath 
(L), Christian Listérus (M), Eva Öhbom Ekdahl (M), Jenny Teixeira de Matos (KD) och 
Filip Wiljander (M).  
 
För Gunnel Nyman Gräffs (S) bifallsyrkande röstade Gunnel Nyman Gräff (S), Andreas 
Andersson (S) och YuSie Rundkvist Chou (NL).  
 
Med 7-ja mot 3-nej röster beslutade arbets- och företagsnämndens således i enlighet med 
ordförandens yrkande.   

Reservationer 
Gunnel Nyman Gräff för Socialdemokraterna och YuSie Rundqvist Chou för Nackalistan 
reserverade sig mot beslutet och angav följande.  
  
”Vi känner stor oro för majoritetens beslut att lägga ner den för kommunen frivilliga delen 
av Konsumentrådgivningen. Det är mycket tydligt i den utredning som gjorts att de som 
framför allt riskerar att drabbas är de som behöver stödet mest; äldre, de med 
funktionsvariationer och nyanlända som kan ha språkliga hinder. Inte minst vet vi att äldre 
ofta blir lurade att köpa t.ex. dyra telefonabonnemang av envisa och påstridiga 
telefonförsäljare. Allt det som är förebyggande och uppsökande försvinner i och med 
majoritetens beslut. Att hänvisa till det konsumentstöd som finns på nätet är att bara gynna 
de grupper som redan idag kan ta sig fram via webb och telefon. En enda familj som råkar 
illa ut p.g.a. nedläggningen av Konsumentrådgivningen kan kosta mer än hela besparingen. 
Är det värt det?” 

Protokollsanteckningar 
Mats Granath (L) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Konsumentvägledningen avskaffas bl.a. eftersom den har spelat ut sin roll i dagens 
samhälle med den virtuella teknik som idag finns för denna målgrupp. Idag kan 
konsumentvägledning bl.a. ske via nätet t.ex. ”Hallå Konsument” hos Konsumentverket 
med personlig kontakt.  
Det är dock viktigt att avvecklingen följs upp under 2020 dvs om detta resulterar i en 
ökning av Budget och Skuldrådgivning, som ska finnas kvar för skuldsatta/nödställda. Vi 
kommer vid uppföljning att ha fokus på att framförallt inte barnfamiljer eller personer med 
olika funktionsvariationer drabbas av att Konsumentvägledningen avskaffas.” 
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Roger Bydler (MP) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Enligt Alliansens förslag beslutades att konsumentrådgivningen ska avvecklas. De som 
behöver den här typen av stöd är ofta äldre, handikappade och barnfamiljer. Inom AFN:s 
område är förstås även de nyanlända en kategori där den personliga servicen är viktig. För 
de nyanlända är alternativet knappast realistiskt att via telefon ta upp den typ av ärenden 
som det här är fråga om. Språksvårigheter och den terminologi som de möter i avtal etc, 
kräver att de får tolkningshjälp och stöd för att kunna klara t.ex. där de har antagit ett bud 
om köp som de inte har haft insikt i vad det betyder. 
Besparingen att avveckla konsumentrådgivningen anges i tjänsteskrivelsen uppgå till 790 
000 kronor. Eftersom någon ekonomisk konsekvensbeskrivning inte har gjorts inför 
beslutet, kan det ifrågasättas om detta verkligen kommer att leda till en besparing totalt sett 
för kommunen. De beslut kommunen tar ska förstås göras utifrån ett totalt 
kommunalekonomiskt medborgarperspektiv. Kommunens uppgift är att se till att 
skyddsnätet för medborgarna är så starkt som möjligt. Särskilt ska då de som särskilt är i 
behov av stöd beaktas. Säg att några stycken på grund av att de inte har tillgång till 
konsumentrådgivning går in en affärsrelation de inte har medel att klara och därmed leder 
till att de tvingas få socialbidrag. Sannolikheten är då stor att kostnaden för kommunen 
vida överstiger de 790 000 kronor som avvecklingen av konsumentrådgivningen uppgår till. 
Till detta kommer konsekvenserna för de medborgare som drabbas. 
 
Alliansföreträdare sa att en uppföljning ska göras ett år efter att konsumentrådgivningen 
avvecklats. Det är då viktigt att en sådan görs utifrån både kommunens totala ekonomiska 
och verksamhetskonsekvenser och vilka eventuella konsekvenser det kan ha haft för 
enskilda medborgare.” 
 
Filip Wiljander (M), Maria Rothzén (C) och Jenny Teixeira de Matos (KD) lät anteckna 
följande till protokollet.  
 
”Alliansens målsättning är att Nacka ska vara bäst på att vara kommun. Medan exempelvis 
Socialdemokraterna väljer att skära ned på arbetsmarknadsinsatserna för dem med 
försörjningsstöd, väljer Alliansen att prioritera ned sådant som ligger utanför vår 
kommunala kärnuppgift. Till detta hör enligt vår mening konsumentrådgivningen. 
Kommunens budget- och skuldsanering fyller dock en viktig lagstadgad funktion, och ska 
därför behållas. 
  
Mycket av den hjälp som Konsumentrådgivningen erbjuder, tillhandahålls redan av andra 
aktörer. Som exempel erbjuds hjälp med frågor om lån av Konsumenternas bank- och 
finansbyrå, som finansieras av bl.a. Konsumentverket. För hjälp med mobiltelefoni, tv och 
bredband finns den oberoende "Telekområdgivarna", och så vidare. Till båda kan man få 
personlig rådgivning via telefon, i likhet med det kommunen erbjuder. 
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Utdragsbestyrkande 

 

Politik handlar om att prioritera. När staten har valt att utveckla den statliga 
konsumentrådgivningen, finns det således möjlighet för kommunerna att avveckla den 
kommunala, för att frigöra resurser till mer behövande ändamål.” 
 
 
- - - - - 
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§ 91 AFN 2019/151 

Utnämnande av tillförordnad skolchef  

Beslut 
Arbets- och företagsnämnden beslutar att utse enhetschefen för arbets- och 
företagsenheten till tillförordnad skolchef för den kommunala vuxenutbildningen i Nacka 
kommun. 

Ärendet 
Inom kort kommer nuvarande rektor för vuxenutbildningen i Nacka kommun avsluta sin 
anställning. Rekrytering och anställning av ny rektor planeras till våren 2020. Under tiden 
fram till anställning utses vuxenutbildningens skolchef till tillförordnad rektor.  
 
Av 2 kap. 8 a § skollagen framgår att skolhuvudmannen ska utse en skolchef. Skolchefen 
ska biträda huvudmannen inom skolväsendet med att tillse att de föreskrifter som gäller för 
utbildningen följs i huvudmannens verksamhet. En tillförordnad skolchef behöver utses 
under tiden då skolchefen innehar uppdraget som tillförordnad rektor. 
 
Idag har enhetschefen för arbets- och företagsenheten det övergripande ansvaret för den 
kommunala vuxenutbildningen i Nacka kommun. Vidare har enhetschefen den 
beslutsdelegation som bedöms krävas för uppdraget som skolchef. Enhetschefen har 
därmed förutsättningar att aktivt verka för efterlevnad av nationella regler och utföra 
uppdraget som skolchef. Nämnden föreslås således besluta att utse enhetschefen till 
tillförordnad skolchef. 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienetens tjänsteskrivelse den 1 november 2019  

Beslutsgång 
Arbets- och företagsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  
 
 
 
- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 92 AFN 2019/63 

Reviderad delegationsordning för arbets- och 
företagsnämnden  

Beslut 
1. Arbets- och företagsnämnden beslutar att ersätta skolchef med rektor i 

delegationsordningen.  
 

2. Arbets- och företagsnämnden beslutar att revidera nämndens delegationsordning 
genom att lägga till nedan punkt.  

 
Anmäla personuppgiftsincident till tillsynsmyndighet enligt artikel 33 i 
dataskyddsförordningen.  
Delegat: Enhetschef i samråd med dataskyddsombud  

 
Ändringen införs som ny punkt 4.16 i delegationsordningen. 

Ärendet 
Med anledning av att nuvarande rektor avslutar sin anställning i Nacka kommun kommer 
rekrytering av ny rektor att ske under våren 2020. En interimslösning där enhetschefen för 
arbets- och företagsenheten tillförordnas uppdraget som skolchef och nuvarande skolchef 
tillförordnas uppdraget som rektor föreslås under rekryteringsförfarandet (AFN 2019/151). 
Som en följd av detta föreslås att delegationsordningen revideras på så sätt att de uppgifter 
som delegerats till skolchef istället delegeras till rektor i enlighet med bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen. 
 
Med dataskyddsförordningen följer en skyldighet att rapportera personuppgiftsincidenter 
där personuppgiftsansvarig (nämnden) har ett ansvar att utreda och i vissa fall anmäla 
personuppgiftsincidenter till tillsynsmyndigheten Datainspektionen. Om en 
personuppgiftsincident bedöms vara allvarlig ska Datainspektionen få en anmälan om 
incidenten inom 72 timmar efter att den personuppgiftsansvarige fick vetskap om 
incidenten. 
 
Då bedömningen om en personuppgiftsincident ska anmälas eller inte utgör ett beslut 
behöver delegationsordningen därför revideras med ett tillägg om nämnda beslutspunkt.  
 
En ny punkt 4.16 föreslås till arbets-och företagsnämndens delegationsordning enligt 
nedan.  
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Anmäla personuppgiftsincident till tillsynsmyndighet enligt artikel 33 i 
dataskyddsförordningen.  
Delegat: Enhetschef i samråd med dataskyddsombud 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 5 november 2019  
Bilaga 1. Förslag på reviderad delegationsordning. 

Beslutsgång 
Arbets- och företagsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
- - - - - 
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§ 93 AFN 2019/142 

Revidering av nämndernas reglementen för utökad 
samordning och upphandling av IT-tjänster/system 

Beslut 
1. Arbets- och företagsnämnden antar föreslaget yttrande daterat den 5 november 

2019 och överlämnar yttrandet till kommunstyrelsens arbetsutskott.  
2. Arbets- och företagsnämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Ärendet 
Kommunfullmäktige antog den 23 april 2019 en digitaliseringsstrategi i syfte att möjliggöra 
en mer sammanhållen och kostnadseffektiv digitalisering. För att åstadkomma detta 
föreslås att kommunstyrelsens ansvarsområde utvidgas till att även omfatta samordning 
och upphandling av samtliga nämnders IT-tjänster/system, vilket kräver revidering av 
samtliga nämnders reglementen. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 15 
oktober 2019 att remittera ett sådant förslag till samtliga nämnder för synpunkter.  
 
Arbets- och företagsnämnden ser i huvudsak positivt på förslaget. Med ett sammanhållet 
upphandlingsförfarande ökar möjligheten att ta hänsyn till kommunövergripande behov 
och förutsättningar, vilket är positivt ur medborgar- och kostnadsperspektiv. Nämnden vill 
dock betona vikten av en effektiv beslutsprocess och adekvat stöd för beslut i de fall olika 
nämnders och/eller målgruppers behov och förutsättningar inte är harmoniserade. 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 november 2019 
Bilaga 1: Förslag till yttrande, daterat den 5 november 2019 
Bilaga 2: Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 oktober, § 129 
Bilaga 3: Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse, daterad den 2 oktober 2019  

Yrkanden 
Filip Wiljander (M) och Mats Granath (L) yrkade bifall till det utsända förslaget.  

Beslutsgång 
Arbets- och företagsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut och Filip 
Wiljanders (M) och Mats Granath (L) bifallsyrkanden.  
 
Arbets- och företagsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerat.  
 
- - - - - 
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§ 94 AFN 2019/152 

Utfärdande av varning till Kunskapsbolaget Integra AB  

Beslut 
Arbets- och företagsnämnden beslutar att utfärda en varning till Kunskapsbolaget Integra 
AB, organisationsnummer 556518-2812, som är anordnare inom kundvalet kommunal 
vuxenutbildning i Nacka kommun. Kunskapsbolaget Integra AB åläggs att redovisa en 
åtgärdsplan kopplad till de brister som föranlett varningen. Åtgärdsplanen ska redovisas för 
kommunen senast den 31 december 2019. 

Ärendet 
Kunskapsbolaget Integra AB brister i efterlevnad av auktorisationsvillkor, rapportering av 
det systematiska kvalitetsarbetet samt att anordnaren inte bedrivit en kontinuerlig 
undervisning i pågående kurser. Därför föreslås att Kunskapsbolaget Integra AB tilldelas en 
varning samt åläggs att för kommunen redovisa en åtgärdsplan för att avhjälpa bristerna 
senast den 31 december 2019. Utöver detta behöver Kunskapsbolaget Integra AB 
inkomma med en fullständig rapportering av sitt systematiska kvalitetsarbete. 
Rapporteringen görs i det för kvalitetsuppföljningen avsedda systemet Stratsys senast den 
31 december 2019. 

Handlingar i ärendet 
Arbets- och företagsenhetens tjänsteskrivelse den 8 november 2019  

Yrkanden 
Eva Öhbom Ekdahl (M), Filip Wiljander (M), Mats Granath (L) och Gunnel Nyman Gräff 
(S) yrkade bifall till enhetens förslag. 

Beslutsgång 
Arbets- och företagsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  
 
 
- - - - - 
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§ 95 AFN 2019/153 

Utfärdande av varning till MediaGymnasiet Nacka 
Strand AB 

Beslut 
Arbets- och företagsnämnden beslutar att utfärda en varning till MediaGymnasiet Nacka 
Strand AB, organisationsnummer 556676-5995, som är anordnare inom kundvalet 
kommunal vuxenutbildning i Nacka kommun. MediaGymnasiet Nacka Strand AB åläggs 
att redovisa en åtgärdsplan kopplad till de brister som föranlett varningen. Åtgärdsplanen 
ska redovisas för kommunen senast den 31 december 2019. 

Ärendet 
MediaGymnasiet Nacka Strand AB brister i efterlevnad av auktorisationsvillkor, 
rapportering av det systematiska kvalitetsarbetet samt att anordnaren inte bedrivit en 
kontinuerlig undervisning i pågående kurser. Därför föreslås att MediaGymnasiet Nacka 
Strand AB tilldelas en varning samt åläggs att för kommunen redovisa en åtgärdsplan för 
att avhjälpa bristerna senast den 31 december 2019. Utöver detta behöver MediaGymnasiet 
Nacka Strand AB inkomma med en fullständig rapportering av sitt systematiska 
kvalitetsarbete. Rapporteringen görs i det för kvalitetsuppföljningen avsedda systemet 
Stratsys senast den 31 december 2019. 

Handlingar i ärendet 
Arbets- och företagsenhetens tjänsteskrivelse den 8 november 2019 

Yrkanden 
Filip Wiljander (M), Gunnel Nyman Gräff (S) och Mats Granath (L) yrkade bifall till 
enhetens förslag till beslut.   

Beslutsgång 
Arbets- och företagsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  
 
- - - - - 
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§ 96 

Delegationsbeslut och anmälningar  

Beslut 
Arbets- och företagsnämnden noterar handlingarna till protokollet.  

Handlingar i ärendet 
 

• Delegationsbeslut om avauktorisation, AFN 2018/110, 2019-10-29 
 

• Delegationsbeslut Redovisning till Skolinspektionen gällande beslut efter 
kvalitetsgranskning av yrkesinriktad kommunal vuxenutbildning på entreprenad i 
Nacka kommun med utbildning hos Jensen Education och Niketo AB (dnr 400-
2018:6993), AFN 2019/141, 2019-11-13 

o Bilaga Redovisning till Skolinspektionen 13 november 2019 
 

• Protokollsutdrag § 413 KF, Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
arbets- och företagsnämnden från Joacim Larsen (V) samt val av ny ersättare för 
tiden intill utgången av 2019.  

 
• Delegationsbeslut Revidering av informationshanteringsplan för arbets- och 

företagsnämnden, AFN 2018/245, 2019-11-18 
 

• Arbets- och företagsnämndens utskotts protokoll från 6 november 2019 

Beslutsgång 
Arbets- och företagsnämnden noterade handlingarna till protokollet.  
 
- - - - - 
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§ 97 

Övriga frågor  
Roger Bydler (MP) ställer en fråga om det har lagts varsel för ett antal anställda med 
koppling till de nyanlända och undrar vad bakgrunden till dessa varsel är och vilka 
konsekvenserna det kan bli om de verkställs. 
Pia Stark, enhetschef för etableringsenheten, kommenterar frågan.  

Protokollsanteckning  
Roger Bydler (MP) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Undertecknad väckte frågan om neddragningar är aktuella inom områden som berör 
nyanlända. Svaret var att sådana neddragningar kan bli aktuella och då gäller det dem som 
arbetar med ensamkommande nyanlända. Det är således inte aktuellt för övriga nyanlända. 
Det finns ändå anledning att peka på att stödet till nyanlända har ändrat karaktär och kräver 
betydligt större resurser per individ nu när merparten är kvotflyktingar. De kan ofta inte 
engelska och förstås ingen svenska, det finns ofta sjukdom med i bilden och de vet i stort 
sett ingenting om hur vårt svenska samhälles regelverk och administration fungerar. 
Sammantaget innebär detta att frekvensen för stödinsatserna blir nästan dagligen och att 
även stödinsatsens längd i kalendertid behöver förlängas till 6 månader mot annars normalt 
3 månader.  
När nu resursbehovet för nyanlända ses över, är det väsentligt att beakta det förändrade 
stödbehovet som det ökade antalet kvotflyktingar innebär.” 
 
Gunnel Nyman Gräff lät för Socialdemokraterna anteckna följande till protokollet.  
 
”Det har gjorts neddragningar i AFN:s kommande budget, med hänvisning till att det 
kommer färre nyanlända till Nacka 2020 (ca 50 personer och få ensamkommande). Men 
det som INTE har uppmärksammats är att det istället är desto fler kvotflyktingar, flyktingar 
som behöver betydligt mer stöd och hjälp. 
Kvotflyktingar får 6 månaders stöd från etableringsenheten. ABO (de som kommer via ett 
anläggningsboende) har 3 månader. Detta är i enlighet med migrationsverkets uppdrag. 
Dessa 3 månader eller 6 månader kan förlängas vid särskilda behov. 
 
Vi har nu förstått att ABO ofta behöver stöd någon gång i veckan efter de första veckorna 
medans de som kommer som kvotflyktingar oftast behöver stöd dagligen. Dessutom får 
dessa ofta förlängt stöd. De är kvotflyktingar av en anledning vilket betyder att de ofta har 
särskilda skäl tex. handikapp, svåra sjukdomar osv. Ryktet säger också att det ska ske ned-
dragningar på personal för denna grupp. Vi känner oss djupt oroade över hur tjänste-
personer som arbetar med gruppen kvotflyktingar ska kunna hinna med.” 
 
 
- - - - - 
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§ 98 AFN 2019/159 

Yttrande till Attunda tingsrätt i mål nr T 5401-19 
 
Ärendet finns att tillgå i pappersversionen av protokollet.  
 
- - - - - 
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